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BRMG-KSiB-II.0012.10.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 36–10/2016 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 22 sierpnia 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć osób (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
Nieobecny: radny Jerzy Milewski. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Otworzył 36 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych 
i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej 
Miasta – druk nr 736. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej 
spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku– druk nr 738. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 
publicznego w ramach inicjatywy lokalnej – druk nr 742. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postępowania w celu wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2016 rok – druk nr 749. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie Gminie Sulęczyno pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej w kwocie 226.000,00 zł – druk nr 750. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów 
i wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 755.   
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 753.    
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 754.    
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
              
Następnie Przewodniczący poinformował, że do Komisji został skierowany do 
zaopiniowania projekt uchwały: 

• zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na 
zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną, realizowane 
przez podmioty niezaliczane do sektora finansów publicznych i niedziałające 
w celu osiągnięcia zysku - druk nr 756.                         

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 1A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
              
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia ze zmianą. 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej 
Miasta – druk nr 736.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.184.2016). 
 
Pani Barbara Frydrych – Zastępca Dyrektora w Biurze Prezydenta ds. Kultury 
przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 736. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Frydrych – Zastępcę Dyrektora w 
Biurze Prezydenta ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 736. (Opinia nr 36-10/167-48/2016).  
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PUNKT – 1A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na zadania związane z 
ochroną środowiska i gospodarką wodną, realizowane przez podmioty 
niezaliczane do sektora finansów publicznych i niedziałające w celu osiągnięcia 
zysku” – druk nr 756. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.204.2016). 
 
Pan Jarosław Serek – przedstawiciel Wydziału Środowiska przedstawił, w 
imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 756. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Jarosława Serka – przedstawiciela Wydziału 
Środowiska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 756. (Opinia nr 
36-10/168-49/2016).  
 

PUNKT – 2 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku – druk nr 738. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.186.2016). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła, w 
imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Skąd reszta środków będzie pochodziła? 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Z kredytu z Banku Gospodarstwa Krajowego i część środków własnych.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
6 mln zł, 22 mieszkania to dosyć duży przelicznik. 
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jest to dosyć droga inwestycja, ale z tego względu, że jest to inwestycja w 
lokalizacji, która wymaga wszystkich ustaleń z konserwatorem zabytków. 
Dodatkowo powstaną miejsca postojowe, czyli to też kosztuje i tam trzeba 
wygospodarować nowe kontrakty, co generuje dodatkowe, wyższe koszty.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam w tej chwili jest jakakolwiek zabudowa, czy to będzie na tej pustej… 
naprzeciwko szpitala dawnego? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam nic nie ma.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie ma. W tej chwili na tej działce usytuowany jest taki stary domek, który też 
spółka rewitalizowała i teraz też TBS „Motława”. To są ich tereny.     
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dopełnienie tego kwartału?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dopełnienie. Oni też rewitalizowali inne budynki w ramach innych środków 
finansowych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W tym budynku od Reduty Wyskok od strony Motławy to tam w tej chwili nie ma 
mieszkań, tylko jest jakaś działalność start-upowa? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Start-upowa.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A tu będzie stricte pod mieszkania.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. To jest start-upowa powierzchnia, która jest wynajęta przez Gdańską 
Fundację Przedsiębiorczości. Tam powstanie dużo więcej inwestycji, także to jest 
jeden z elementów, który tam będzie się rewitalizował czy odbudowywał, czy 
budował. Tam uruchomiliśmy też postępowanie na partnerstwo publiczno – 
prywatne.    
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Przy zajezdni?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Zajezdnia i trochę więcej niż zajezdnia. Większy obszar.  
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 738. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 3 głosami 
za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 738.(Opinia nr 
36-10/169-50/2016).  
 

PUNKT – 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia trybu 
i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w 
ramach inicjatywy lokalnej – druk nr 742. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.190.2016). 
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego, 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zadał pytanie: do tej pory jeżeli 
chodzi o inicjatywę lokalną mieliśmy działania tzw. twarde, czyli twarde jakieś 
projekty infrastrukturalne, a teraz doprowadzamy też zakres na działania miękkie.  
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Dokładnie tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Budżet się nie zmienia? Czy jakoś jest powiększony?  
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Generalnie same te działania nie wymagają zwiększenia budżetu, ponieważ one 
mogą dotyczyć pozycji w budżecie zadaniowym dotychczasowych tylko mogą one 
być realizowane we współpracy z organizacjami pozarządowymi. My w Wydziale 
Rozwoju Społecznego planujemy na testowanie tego narzędzia w przyszłym roku 
przeznaczyć 50 tys. zł, które mogły by być rozdysponowane na poszczególne 
jednostki merytoryczne, wydziały, jednostki, w zależności od merytorycznego 
zakresu działania wniosków organizacji pozarządowych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam dopytać czy to też w jakimś trybie konkursowym się odbywa? 
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Generalnie ani ustawa, ani ta uchwała nie dookreśla samego trybu wyłaniania. To 
jest jedyne narzędzie współpracy z organizacjami, która odbywa się w trybie KPA. 
Czyli w ramach Kodeksu Postępowania Administracyjnego. Ten tryb nas 
obowiązuje. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Kolejność zgłoszeń?    
 

Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie. Tutaj właśnie chcemy Zarządzeniem Prezydenta doprecyzować już 
szczegółowy sposób rozpatrywania danych wniosków w oparciu o kryteria, które 
uchwała dookreśla. Generalnie można to zrobić na dwa sposoby. Pierwszy sposób to 
taki, żeby organizacje pozarządowe lub mieszkańcy za pośrednictwem tak ad hoc 
zgłaszają swoje zapotrzebowanie, wniosek o taką realizację, a jednostka 
merytoryczna stwierdza celowość, zasadność i możliwość realizacji, a druga opcja 
jest taka, że można by przeprowadzać nabory na realizację takich inicjatyw. To 
zostawiamy już w gestii Prezydenta jakby taki tryb widział. Ustawa zobowiązuje 
organ stanowiący na określenie szczegółowych kryteriów oceny.   
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ale jako wydział macie jakąś sugestię, którą będziecie rekomendować panu 
Prezydentowi?  
 

Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Taka sugestia jeszcze będzie przedyskutowana przez Radę Działalności 
Pożytku Publicznego i tam ona jeszcze będzie ustalana i opiniowana, ale my 
chcemy, aby zachować terminowość KPA, rozpatrywać te wnioski w trybie 
dwumiesięcznym, czyli raz na dwa miesiące wnioski zebrane, rozpatrywać, oceniać 
i decydować o tym, czy będą przekazywane do realizacji. Warto też podkreślić, że 
ten tryb nie przewiduje przekazywania środków organizacji pozarządowej ani 
innemu podmiotowi. Ten tryb wskazuje na umowę między miastem a organizacjami 
pozarządowymi, w której określa się co dana strona wnosi do realizacji zadania 
publicznego. Mogą być też takie sytuacje, że dane zadanie nie będzie wymagało w 
ogóle zaangażowania żadnych środków finansowych z budżetu miasta, poza jakimiś 
materiałami, którymi miasto dysponuje. Tutaj ważne jest to, że tutaj nie ma 
przekazywania środków. One zostają w budżecie danego wydziału czy jednostki, 
tylko jednostka decyduje się, że to zadanie zrealizuje we współpracy z 
organizacjami pozarządowymi. Tak w skrócie to miałoby wyglądać.   
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Człowiek przyzwyczajony bardziej do tych twardych inwestycji, takich bardziej 
namacalnych. Patrzę na panią dyrektor Kuś, która z zainteresowaniem słuchała 
pana wyjaśnień, bo rozumiem, że mechanizm jest trochę podobny do tego, który 
robimy w ramach inicjatywy lokalnej np. drogę, kawałek drogi. Tylko, że tutaj 
rozumiem, że jakaś grupa ludzi mówi, że jakiś problem jest społeczny czy jakiś 
problem. Czy jakiegoś rodzaju katalog takich pożądanych tematów macie?   
 

Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Ustawa określa katalog tych zadań.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ustawa o wolontariacie?  
 

Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak. Ustawa o działalności pożytku publicznego i wolontariacie określa katalog 
zadań, które w ramach tego trybu mogą być realizowane. Dotyczą one głównie 
aktywności obywatelskiej, wsparcia migrantów, wsparcia, utrzymywania i 
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podtrzymania tożsamości narodowej i historii, promocji i organizacji wolontariatu, 
nauki, szkolnictwa wyższego, edukacji, oświaty i wychowania, wspierania i 
upowszechniania kultury fizycznej. Jest to katalog 12 takich zamkniętych 
obszarów, które ustawa dopuszcza do realizacji w tym trybie.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W przyszłym roku chcemy na to 50 tys. przeznaczyć w budżecie?  
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
W budżecie WRS-u chcielibyśmy wydzielić na te działania 50 tys. zł, z tym, że one 
wcale nie musiałby zostać w budżecie wydziału, tylko mogą być dedykowane do 
danej merytorycznie jednostki jeżeli od tego oczywiście wymagałoby od nas 
zadanie. Wcale nie musi tutaj chodzić o środki, bo mogą być też inne narzędzia 
współpracy z mieszkańcami, z organizacjami pozarządowymi, które takie 
przekazanie środków nie przewidują.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Budżet tego projektu państwo przewidują, rozumiem, że jest to pierwszy rok, więc 
to jest sprawdzenie w ogóle tego mechanizmu na 50 tys. zł. Czy jeżeli projekt 
będzie wymagał przekazania środków finansowych czy państwo przewidują jakiś 
górny limit kwoty ze względu na taki budżet i jak to wygląda i ewentualnie czy 
jakiś limit w kwestii wkładu własnego wnioskodawcy i wkładu miasta, jakby to 
miało się dzielić?   
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Nie określaliśmy górnego pułapu kwoty, ale te kryteria szczegółowe wyboru takich 
usług określają, że rekomendowane do realizacji są te, które wymagają jak 
najmniejszych środków miasta, a jak największego zaangażowania wnioskodawców. 
Więc jeżeli ta proporcja będzie odwrócona i to zadanie będzie wymagało większej 
ilości środków miasta niż wkładu mieszkańców bądź organizacji pozarządowych 
wtedy to zadnie nie będzie rekomendowane do realizacji, bo tutaj chodzi o 
wspólną realizację inicjatyw we współpracy mieszkańców, organizacji 
pozarządowych i miasta.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Życzymy powodzenia. Zobaczymy jak to się sprawdzi.  
 
Pan Michał Pielechowski – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
To zadanie uzupełnia mechanizmy, które już funkcjonują i Budżet Obywatelski i 
możliwość ubiegania się o granty, konkursy. To jest kolejne narzędzie 
uzupełniające.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy są jeszcze jakieś pytania do druku? Nie widzę.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 742.  
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Michała Pielechowskiego – przedstawiciela 
Wydziału Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 3 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 742. (Opinia nr 36-10/170-51/2016).  
 

PUNKT – 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postępowania w celu wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2016 rok – druk nr 749. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.197.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy będą to jakieś firmy spoza Gdańska?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To są przede wszystkim firmy spoza Gdańska. Deloitte ma oddział w Gdańsku, ale 
siedziby nie ma w Gdańsku. KPMG ma też oddział w Gdańsku. PWC od niedawna też 
ma, ale to jest oddział w Gdańsku. Grupa Gumułka Katowice Stowarzyszenie 
Ekspertów Księgowych i Podatkowych to już ma siedzibę w Gdańsku. Natomiast nas 
badała firma akurat EKO-Bilans już drugi rok z Łodzi, czyli nie ma siedziby w 
Gdańsku.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
I będzie również w tym roku skierowane zapytanie do nich? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Będzie skierowane, ponieważ my już wiemy, że ta firma ma doświadczenie nie 
tylko u nas w badaniu sprawozdań, ponieważ badanie sprawozdań, tak jak 
wspomniałam, zobligowane są samorządy od 2011 r. i jeszcze dużo firm nie ma 
doświadczenia w badaniu samorządów, natomiast tego typu duże firmy, które 
wymieniłam mają w swoim portfelu różne projekty związane z samorządami, także 
dla tych akurat firm nie będzie problemu, żeby biegłych rewidentów przekazać do 
badania z doświadczeniem.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy jedynym kryterium tego zapytania będzie cena?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Cena, i oczywiście z doświadczeniem też piszemy w ramach wymogów, ale 
głównym kryterium jest cena.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 749.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 749. (Opinia nr 36-10/171-
52/2016).  
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie Gminie Sulęczyno pomocy finansowej w formie dotacji celowej w 
kwocie 226.000,00 zł – druk nr 750. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.198.2016). 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawiła, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały. Powiedziała również, że 
pan wójt jest gotowy obwieść radnych, jeśli wyrażą taką wolę. Jest cały czas 
gotowość zanim będzie podpisana umowa, aby zorganizować dla państwa 
zwiedzanie. Jeżeli będą chcieli radni, zanim będzie podpisana umowa, to są w 
stanie zorganizować taki wyjazd, żeby pokazać co to za ośrodek, gdzie on leży, jak 
wygląda kwestia zagospodarowania tej przestrzeni.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wydaje mi się, że pani dyrektor na sesji powinna tą deklarację podtrzymać, bo z 
tego co pamiętam dyskusje o Sulęczynie w sesji w zeszłym roku, kiedy 
przyznawaliśmy tą dotację, to tutaj dużo było.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Myślę, że to też jest wyrazem dobrej woli wójta, żeby pokazać państwu co to za 
ośrodek, że on funkcjonuje, pięknie położony. Łatwiej jest podejmować decyzje, 
jeżeli widzi się na co idą te środki.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Radnym Miasta Gdańska jest ciężko przyznawać środki poza gminą.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Na 2016 rok w budżecie ma być zabezpieczone 25 tys. zł, a w tabeli, którą 
otrzymaliśmy jest 26 tys. Z czego wynika ta różnica?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mamy wniosek na 26 tys. Trzeba poprawić. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
O tysiąc złotych mniej udzielimy. W budżecie jest większa kwota.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Dlatego nie rozumiałam, czy ok. Dlatego pytam z czego to wynika.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przygotujcie na sesję Autopoprawkę, bo ja mam 26 tys. w roku 2016 i 200 tys. w 
WPF-ie.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest pomyłka i wniesiemy autopoprawkę.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie zgłaszałam tego, ponieważ mniej się przekaże. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Ale w przyszłorocznym budżecie będzie z kolei korekta.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Czyli będzie to sprostowanie?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, powinno być, żeby była zgodność z uchwałą finansową.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 750.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Izabelę Kuś – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych - w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 750. (Opinia nr 36-10/172-53/2016).  
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PUNKT – 6 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 755. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.203.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 755. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 755. (Opinia nr 36-10/173-
54/2016).  

PUNKT – 7 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 753. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.201.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zadał pytani: 
Chciałem zacząć od tych mieszkań. Mamy dwa programy. Wybudujemy 49 mieszkań 
za kwotę prawie 13,5 mln zł.   
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mówi pan o GIS-ie i o Kieturakisa?  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Tak i o TBS Motława. Rozumiem, że tu chodzi o miejsce, w którym będzie się 
budowało.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Gdzie GIS będzie budował, bo w uzasadnieniu nie jest napisane. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przyznam, że nie pamiętam, ponieważ tam było wskazanych wiele lokalizacji, ale 
jutro rano puszczę do państwa maila. Były 4 lokalizacje przedstawiane.   
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
My też do niech wnosimy grunt aportem do GIS-u? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Tutaj akurat aportem będzie i ten teren nie jest wyposażony w infrastrukturę 
techniczną. Stąd jest taki drogi koszt.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mi się wydaje, że tanio.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W porównaniu jak podawane są 4 tys. z kawałkiem zł to tutaj 6 tys. to jest różnica 
prawie 2 tys. zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dosyć znaczna, więc pytanie czy my to robimy głównie przez kwestie 
zagospodarowania miejsca?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie. Tu były szukane miejsca, ponieważ Pan Prezydent, kolegiaci chcą, żeby 
powstał taki budynek o charakterze społecznym przede wszystkim dla osób 
potrzebujących, ponieważ jest młodzież w rodzinach zastępczych, młodzież 
dorosła, która znajduje się w różnych programach związanych z prowadzeniem do 
samodzielności, a tak naprawdę nie mamy specjalnej oferty, bo jest duża kolejka 
osób oczekujących i stąd dedykowany taki obiekt. Oczywiście ten obiekt damy do 
operowania wybranej organizacji pozarządowej, żeby m. in. tą świetlicę, o której 
wspomniałam, która w tym obiekcie będzie prowadzić i integrować tych ludzi i 
wyprowadzać z różnych problemów społecznych.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Rozumiem ideę. Jest bardzo słuszna. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To jest jakby główny cel.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy jeżeli byśmy zmienili miejsce, gdzie ten koszt metra byłby nie prawie 6 tys. zł, 
tylko 4 tys. czy nie bylibyśmy w stanie pomóc większej ilości osób, bo 
wybudowalibyśmy większą ilość mieszkań? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na razie chcemy to potraktować jako taki budynek treningowy, żeby zobaczyć czy 
to się sprawdzi. Wiem, że były cztery lokalizacje wybrane. Biuro Rozwoju Gdańska 
wskazało cztery lokalizacje. Te lokalizacje były sprawdzane pod kątem możliwości 
szybkiej realizacji tego obiektu i padła decyzja na budowę tego obiektu właśnie w 
tym konkretnym miejscu. Przepraszam bardzo, nawet uczestniczyłam w tym 
projekcie, ale tych ulic po prostu jest tyle, że… i z tym oświetleniem ulic akurat, 
że po prostu wyleciało mi z głowy.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca proszę.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam kilka pytań. Drobna rzecz, ale przy tym pierwszym projekcie City Mobilne 
mamy zapisane, że wkład własny stanowi 15% łącznych wydatków projektu w tym 
wkład własny Gminy 31 267 zł i poniżej, z uzasadnienia czytam, mamy 
zabezpieczać środki finansowe na realizację wyżej wymienionego przedsięwzięcia 
w wysokości … 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Bo to już ze środkami unijnymi. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli to już jest wszystko ze środkami unijnymi.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Te dwa projekty już są po stronie dochodowej. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To się rozkłada na poszczególne lata 2016, 2017. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, bo dofinansowanie akurat w tym projekcie już dochody wprowadziliśmy na 
kwotę 177 180 zł. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Do Balti Sail mam pytanie, ponieważ zadanie nazywa się organizacja zlotu Baltic 
Sail w latach 2017 – 2019, natomiast umowa jest na lata 2017 -2021. Przynajmniej 
tak jest napisane w uzasadnieniu, że 30 czerwca zostało podpisane porozumienie.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Ma pani rację. Nie zmieniono okresu.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli my finansujemy tylko przez 3 lata?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Po 550 tys. to jest 1 mln 650 tys. na trzy lata.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Właśnie, czy błąd jest po prostu w nazwie umowy? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Chyba te działania są potem w innych miastach. Najpierw porozumienie podpisuje 
kilka miast, m. in. Rostok, Kłajpeda, Karlskrona. Tutaj to jest nasz wkład w tych 
latach. Ale to jeszcze wyjaśnię z Biurem Sportu.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dobrze.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zawarliśmy porozumienie na 5 lat z tymi miastami, natomiast zaciągamy 
zobowiązania na 3 lata, że w ciągu trzech lat będziemy realizować to 
przedsięwzięcie u nas w Gdańsku.   
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A przez te kolejne dwa lata nie będzie u nas Baltic Sail? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Może i będzie, ale na razie zaciągamy takie zobowiązanie.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Oświetlenie ulic już prosiliśmy, listę pani nam podeśle jakie to są ulice. Chciałam 
jeszcze zapytać o termomodernizację w ramach ZIT-u. Tutaj są różne obiekty 
wymienione. Czy to jest tak, że te obiekty w ramach ZIT-u one już są na sztywno 
wpisane, te konkretne? Bo tu są już konkretne szkoły, żłobki, ale też Dwór Artusa, 
Dom Uphagena. Czy to jeszcze będzie podlegało jakiejś dalszej weryfikacji? Ktoś 
będzie jeszcze o tym decydował? Czy one w ramach tego ZIT-u to dofinansowanie 
otrzymają? Chodzi mi sam mechanizm.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Rozmawiałam z dyrektorem Szczuką i to były obiekty skierowane już konkretnie do 
tego programu. Czy to jest sztywny program i one będą zapisane tego nie mogę 
potwierdzić, natomiast WRS te obiekty w porozumieniu z Dyrekcją Rozbudowy 
Miasta Gdańska w ramach oświatowych zostały przekazane.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A w ramach tych innych?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest jeszcze Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jest jeszcze Dwór Artusa, Dom Uphagena, Wielki Młyn. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tego nie sprawdzałam, tego nie wiem. Na pewno oświatowe.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jeszcze przy Jamboree chciałam zapytać. Mamy kwoty różne i największa kwota 
jest w 2018 roku.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Bo to jest ta infrastruktura.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na to 100-lecie ZHP już przygotowujemy tą infrastrukturę, która później będzie 
służyć ewentualne na te kolejne wydarzenia?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Dokładnie. Jutro przekażę państwu mailem informację odnośnie ZIT-u.  
  
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Bardzo się cieszę, że ten program budowy i modernizacji boisk właściwie 
podwajamy, bo w roku 2017 z 5 mln się robi 10 mln. To super, tylko niektóre 
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miejsca, w których to robimy, czy to już państwo tak wybraliście te obiekty, że to 
nie będą placówki, które będą podlegać jakiejś restrukturyzacji czy likwidacji?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie. Na pewno.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam była taka placówka, o której kiedyś rozmawialiśmy. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest Szkoła Podstawowa nr 82, Szkoła Podstawowa przy ul. Opackiej, ale te szkoły 
będą.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To rozumiem, ale dalej była taka przy Czyżewskiego placówka.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeszcze nie ma wytycznych z Ministerstwa … 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie, to nawet nie było gimnazjum, tylko szkoła… 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Oświaty co do statusu podmiotów w nowych zmianach. Uważamy z Prezydentem 
Kowalczukiem, że gimnazja będą istniały do wygaszenia, czyli przez 3 lata. Czy 
szkoła podstawowa obecna będzie się nazywała od razu szkołą powszechną? Tego 
nie wiemy. Natomiast wiemy, że szkoła podstawowa, o ile pamiętam jak mi 
Prezydent Kowalczuk mówił, że może być w różnych obiektach.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mi chodzi o obiekt Zespół Szkół Architektury Krajobrazu i Handlowo – Usługowych 
przy ul. Czyżewskiego. Swego czasu właśnie z różnych powodów, ale właśnie z 
powodu takiego, że tam nie było zbyt wielu uczniów był taki plan, żeby tą 
placówkę łączyć z jakąś inną placówką.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Właśnie szkołę z Zaspy mieliśmy tu przenieść. Do tej właśnie szkoły mieliśmy 
przenieść.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Moim zdaniem to jest niemożliwe, żeby się znalazły obiekty … 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pamięć ludzka jest zawodna.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zwiększamy w roku 2017 o 5 mln zł, czyli to są dane już na kolejny rok. One się 
znajdą w budżecie w limicie wydatków inwestycyjnych.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Bardzo się cieszę, że w końcu na szkołę na Karpiej się pieniądze znalazły, bo 
jednak rzeczywiście tam są warunki opłakane i jednak tam osoby z dużą 
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niepełnosprawnością chodzą do tej szkoły, to trzeba zrobić koniecznie, ale na razie 
na dokumentację tylko w przyszłym roku.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję pani przewodnicząca. Panie radne nie mają pytań?  
 
Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 753.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 753. (Opinia nr 36-10/174-55/2016).  
 

PUNKT – 8 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 754. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 sierpnia 2016 r. - BRMG-S.0006.202.2016). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zadał pytanie:  
716 tys. dla Biura Sportu dotycząca tej naprawy Traugutta 29. Oni nie są 
ubezpieczeni od czegoś takiego?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Dostali już zwrot z ubezpieczenia. Podawałam 716 tys. zł po stronie dochodowej 
jest to wpłata odszkodowania od ubezpieczyciela i w tej wysokości przeznaczane są 
środki w całości.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli mamy to po stronie dochodowej i przeznaczamy to dla Biura Sportu?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne pytania? Radna Dudek.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Chciałam zapytać o projekty Erasmus. Interesuje mnie na jakich zasadach są 
wybierane te placówki, które realizują te projekty i jakim kluczem są dobierane 
osoby, które biorą udział w tych projektach? 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na to pytanie pani nie odpowiem teraz, ale odpowiem przed sesją. Czyli wybór 
placówek i osób. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś inne pytania? Nie widzę.  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 754.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 754. (Opinia nr 36-10/175-56/2016).  
 

PUNKT – 9 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pierwsza sprawa to terminy posiedzeń. Jak państwo wiedzą zwołałem wspólnie z 
Komisją Edukacji na środę na godzinę 15:30 posiedzenie dotyczące Centrum Usług 
Wspólnych wspólnie z panią przewodniczącą Żanetą Geryk. Mamy w sali 107 
Toastowej. Natomiast druga sprawa jak panie wiecie mamy do 15 września termin 
do składania wniosków do budżetu. W zeszłym roku robiliśmy dodatkowe 
posiedzenie. W tym roku też chciałem zaproponować. Oczywiście będzie bardzo 
krótkie dotyczące jakiejś dyskusji nad wnioskami i przyjęcia. Proponowałbym 5 
września o godz. 16:00. Od razu chciałem powiedzieć, żeby do pani Joasi przesyłać 
do 2 września do piątku. Także taka jest moja propozycja 5 września o godz. 16:00. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Proszę państwa, wydatki bieżące rosną w tak wielkim tempie w sprawach 
edukacyjnych, że po prostu nie wiem, jak nad tym zapanować. Wzrost w stosunku 
do limitu, który otrzymali potrzeby mają 35 mln zł dodatkowo.    
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Wydatki bieżące w sprawach edukacyjnych jakiego rodzaju?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
To są wynagrodzenia. Skalkulowano mi, że wzrost wynagrodzeń ponad 14 mln zł, 
czyli to są podwójne zatrudnienia w związku z urlopami zdrowotnymi, awans 
zawodowy.    
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że nauczyciele się dokształcają wraz z awansem? 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Po likwidacji placówek na mocy ustawy jeżeli chodzi o gimnazja itd. to są też 
półroczne odprawy?  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To chyba pani Premier sfinansuje?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Odprawy są uzależnione od czasookresu pracy, więc to jest miesiąc, trzy miesiące, 
sześć miesięcy w zależności jak pracownik jest zatrudniony. Ponadto dotacje dla 
niepublicznych szkół. Bardzo rosną.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To znaczy, że coraz więcej dzieci jest w niepublicznych?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Coraz więcej dzieci, ale też jak rosną u nas wydatki bieżące to procentem w 
zależności jaka to jest kategoria rosną dotacje. One są od 50, 75 i 100%. W 
przedszkolach to jest 100% i w szkołach podstawowych.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam taką propozycję. Rozmawiałam już wstępnie z przewodniczącym Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej, ponieważ urodził się taki pomysł po naszej 
nadzwyczajnej sesji, kiedy jednak dosyć dużo dyskutowaliśmy na temat naszego 
systemu melioracyjnego, retencyjnego itd. Wydaje mi się, że może niezłym 
pomysłem byłoby, gdyby Komisje, które gdzieś w zakresie swojego funkcjonowania 
czy działania mają tematy związane z inwestycjami, czyli Komisja Budżetowa, 
moja Komisja, której przewodniczę czyli Zagospodarowania Przestrzennego, bo to z 
kolei jeśli chodzi o planowanie przestrzenne, Komisja Polityki Gospodarczej, bo 
nadzoruje i ewentualnie jeszcze Zrównoważonego Rozwoju, żeby się na jakiś dzień 
umówić i zrobić po prostu objazd tych wszystkich naszych zbiorników retencyjnych 
i zobaczyć jak ta sytuacja wygląda, bo myślę, że nasza dyskusja była bardzo 
ciekawa, ale ja przynajmniej połowy tych zbiorników nigdy w życiu na oczy nie 
widziałam, a też myślę, że pan dyrektor Chudziak plus pewnie WPR mogliby nam 
trochę poopowiadać jak to jest i jakie są plany związane z tym, jakie naprawy itd. 
Może na spokojnie zrobić czy to we wrześniu, czy w październiku taką wyprawę.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Bardzo cenna propozycja. W związku z tym mam prośbę, żebyśmy się zwrócili do 
pana dyrektora Chudziaka z propozycją o to, jak miałaby wyglądać trasa i ile mniej 
więcej to by trwało.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Musimy na to przeznaczyć parę ładnych godzin.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeden dzień chyba nie wystarczy.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zbiorników mamy 48, jeśli dobrze pamiętam.  
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Więc pewnie wszystkich nie damy rady.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Najlepiej byłoby, gdyby przedstawili nam ile miałby zająć objazd i jak to ma 
wyglądać. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozmawiałam wstępnie z Prezydentem Grzelakiem i też się bardzo ucieszył, że 
radni chcą nie tylko dyskutować, ale poznawać.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Też bym się wybrała.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji  
Ja dzisiaj prywatnie się wybrałam na Zakoniczyn, gdzie fontanna jest taka piękna 
na zbiorniku i do Jaru Wilanowskiego, bo tam będzie spotkanie z Zarządem Rady 
Dzielnicy.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Mam pytanie w związku z kwestią wyjazdu do Łodzi, bo rozmawialiśmy o tym, że 
chcielibyśmy się tam wybrać się we wrześniu. Ja nie jestem przeciwnikiem tego 
wyjazdu, tym bardziej, że oni głosowanie mają od 9 września do 10 października. 
Miesiąc to trwa.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pani Skarbnik też chciała jechać.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Więc pytanie, czy dalej chcemy to robić w tym roku, czy nie, bo tych terminów 
robi się bardzo wiele.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To jest w ogóle pytanie co my chcemy dalej zrobić z tym naszym budżetem. 
Pewnie tych tematów ileś jest, takich u nas, wewnętrznych. Jedno co mnie z tego 
wyjazdu pocieszyło, że oni też co roku zmieniają zasady głosowania i nie tylko. Nie 
jest tak, że ktoś już znalazł patent na mądrość, bo tak nie jest. Trzeba by było 
jechać razem z urzędnikami. Który moment jest dobry, żeby jeszcze, że jeżeli 
jakieś wnioski wyciągnąć, żeby je u nas wdrożyć w życie.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Moim zdaniem październik. Będzie po głosowaniu.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jak w przyszłym roku pojedziemy to już będzie za późno, żeby te zasady wdrożyć 
ewentualnie u nas w życie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Więc pytanie czy decydujemy się na połowę października na wyjazd i to od razy 
zaznaczam, że nie byłoby tak jak ostatnio wyjazd jednodniowy, tylko z noclegiem. 
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Pytam wprost, bo jeżeli większość mówi, że w tym roku nie damy rady, to nie 
będziemy na siłę ciągnąć tematu, także proszę o w miarę jasne deklaracje.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A co mówią też państwo urzędnicy, z którymi pan przewodniczący rozmawiał, czy 
pracował w Komisji ds. Budżetu Obywatelskiego.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Komisja cała Budżetu jest bardzo ochocza, żeby wyjechać. To jest 6 osób. Nie 
wiem jak radny Walentynowicz, bo tylko raz był na ostatnim posiedzeniu, ale cała 
reszta, która była z nami to bardzo chętnie i urzędnicy z Wydziału dotyczącego 
Budżetu Obywatelskiego również. Kierownik Kukla bardzo by chciał znaleźć czas, 
bo wtedy nie mógł, bo miał jakieś inne obowiązki, ale teraz by bardzo chciał 
pojechać i pani Skarbnik wyrażała ochotę wyjazdu, więc myślę, że jakbyśmy takim 
składem pojechali to możliwe, że w jakiś sposób ten temat Budżetu 
Obywatelskiego można pchnąć mocno do przodu.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Może się zastanowimy do tego 5 września?   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze, to 5 września podejmiemy decyzję.  
 
 
Następnie Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 
 
Koniec -  godz.17:30. 
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